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الملخص:

يهدف البحث إلى التعرف على دور المسؤولية الاجتماعية في تفعيل التنمية
المستدامة بالتطبيق على شركة الاسكان للاستثمار والتطوير العقاري في محافظة اربيل
(كوردستان- العراق)» ولتحقيق هدف البحث تم تصميم استمارة استبانة لجمع البيانات»
حيث تضمت (24) فقرة» (13) فقرة للبعد الاجتماعي و (11) للبعد الاقتصاديء اذ تم
توزيع (50) استمارة على عينة البحث من موظفي شركة الاسكان وتم استراجاع (40),
وبنسبة (86/)» وضعت مجموعة من الفرضيات الرئيسة والفرعية مفادها هناك علاقة
ارتباط إحصائية ذات دلالة معنوية بين المسؤولية الاجتماعية الى تشمل البعدين
الاجتماعي والاقتصادي (كمتغيرات مستقلة) والتنمية المستدامة (كمتغير تابع) » ولغرض
التحليل الاحصائي تم استخدام البرنامج الاحصائي SPSS و ذلك لتفريغ و تحليل
الاستبانة مع استخدام مجموعة من الاساليب الاحصائية» وقد توصل البحث الى وجود
علاقة ارتباط احصائية معنوية بين المسؤولية الاجتماعية والتنمية المستدامة»؛ و بناءا على
استنتاجات البحث تم عرض مجموعة من المقترحات.









Abstract:

The study aims to identify the role of social responsibility on the activation of
the application of sustainable development in the company of housing investment
and real estate development in Iraqi Kurdistan region Erbil city. To achieve the aim
of this study was a questionnaire has been designed to collecting data. A
questionnaire includes (24) items, (13) items to the social dimension and (11) items
to the economic dimension. (50) Questionnaire distributed form a sample in the
staff’s company of housing (40) questionnaire returned that represented (86%). A
number of hypotheses placed as there is statistically significant relationship between
social responsibility which includes the social and economic dimensions
(independent variables) and sustainable development (dependent variable). SPSS
statistical software program was used to analysis statistically the data collected with
the use of a set of statistical methods. The study found that there is statistically
significant correlation between social responsibility and sustainable development ‏٠‎
‎and based on the conclusions of this study a set of recommendations were presented.
